
Hrvatska: HEP revitalizacijom HE na mrežu dodaje 150 MW snage

HEP je vodeći proizvođač energije iz obnovljivih izvora, a do 2023. godine ulaganjem tri
milijarde eura revitalizacijom hidroelektrana njihova snaga bit će povećana za 150 MW,
kazao je na Liderovoj energetskoj konferenciji predsjednik Uprave HEP-a Perica Jukić. Kad
je riječ o novim objektima HEP-ov fokus sada je na novoj EL-TO u Zagrebu te na novoj
elektrani u Osijeku, koja bi trebala zamijeniti stari blok. Zoran Miliša iz RWE Energije kazao
je da od 2013. plinsko tržište raste, ali cijene za kućanstva i dalje su vrlo niske a regulatorne
promjene nisu dovoljno brze i učinkovite pa u praksi nema prave liberalizacije, posebno u
segmentu kućanstava. Prema njegovom mišljenju budućnost opskrbe plina je u
okrupnjivanju opskrbljivača na tržištu kojih bi trebalo ostati samo tri-četiri. Mirko Lukić iz
INA-e kazao je da ta kompanija iduće godine u proizvodnju pušta tri nova plinska polja u
Međimurju, koja će kompaniji dati 15 do 17% više plina, a veći iscrpak nafte očekuje se
primjenom EOR metoda. Konzultant Ivica Jakić tvrdi da treba iskoristi poziciju Hrvatske i
sagraditi LNG-terminal jer ćemo tako sprovesti plin iz drugih država na tržište EU, ali i
povećati broj korisnika plina u državi. Pomoćnik ministra gospodarstva Zdeslav Matić kazao
je da su gotove smjernice za izradu nove energetske strategija, koja će biti harmonizirana sa
Strategijom niskougljičnog razvoja a dokument će se naći u javnoj raspravi već do kraja
tjedna. Hiroshi Tachigami predsjednik Marubeni Europowera ponovio je kako Marubeni ne
odustaje od ulaganja u Plomin C na ugljen, te tu investiciju smatra izuzetno bitnom za
Hrvatsku. Plana B nema, tvrdi Tachigami. Dejan Ljuština iz PWC-a kazao je da se očekuje da
do kraja stoljeća globalna temperatura poraste za 5 Celzija te da treba ustrajati na
niskougljičnoj politici. “Hrvatska, kada govorimo o energetskom sektoru, mora početi
pametnije razmišljati. Naša budućnost je u razvoju solarne energije. Tako fotonaponske
sustave treba razvijati i održavati, a tu se može stvoriti i do 10.000 novih radnih mjesta”
zaključio je v.d. direktor Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost Ljubomir
Majdandžić.
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